
Je dôležité uvedomovať si hodnoty svojho mesta 
 
MSc. Lívia GAŽOVÁ 
Architektka, blogerka, aktivistka 
 
Po získaní titulu bakalár na Fakulte architektúry STU absolvovala magisterský odbor 
urbanizmus na Estónskej akadémii umení v Tallinne a pokračuje v postgraduálnom 
štúdiu Urbánnej sociológie na Masarykovej univerzite v Brne. Absolvovala aj študijný 
pobyt na univerzitách v Helsinkách a v Aténach. Zaujíma sa o propagáciu 
architektúry, svoje názory vyjadruje v blogoch. Je aktivistkou v Občianskom združení 
Pro Civitate – Spoločne pre Piešťany. Vedie vlastné združenie Centrum architektúry. 
V decembri 2015 získala významné ocenenie: Rada mládeže Slovenska jej udelila 
cenu MOST v kategórii „Mladá líderka“. Táto cena sa udeľuje aktívnym ľuďom a 
organizáciám, ktoré zlepšujú život vo svojom okolí omnoho viac ako je bežné. 
S Líviou Gažovou sme sa rozprávali aj o workshope, ktorý spolu s architektkou Evou 
Rohoňou pripravili pre piešťanských školákov. 
 

V rámci projektu Mapa mesta, v ktorom žijem ste pripravili pre štvrtákov 
zaujímavý workshop, ako sa deti zhostili zadanej úlohy a ako hodnotíte ich 
znalosti architektúry Piešťan? 

Bola to moja prvá skúsenosť s deťmi, ktorým sme hovorili o architektúre a neviem, či 
sme mali také šťastie, ale títo štvrtáci ma svoji znalosťami milo prekvapili. V krátkom 
teste, ktorý sme im dali, spoznali skoro všetky budovy. Znamená to, že si všímajú 
svoje okolie, alebo sú k tomu minimálne vedení v škole. Je dôležité uvedomovať si 
hodnoty svojho mesta. V druhej časti workshopu mali žiaci kresliť architektonické 
pamiatky. Mohli sa im lepšie dostať pod kožu a uvedomiť si proporcie a stavbu 
budovy. Aj túto úlohu zvládli veľmi dobre.  

Vaše meno sa spája s rozmanitými aktivitami zameranými na zlepšovanie 
života v našom meste, aké sú v tejto oblasti Vaše plány do najbližšej 
budúcnosti? 

Aj napriek tomu, že pokračujem v doktorandskom štúdiu, sa chcem snažiť 
organizovať podujatia v našom meste, najmä v spojení s architektúrou. Bolo by 
skvelé, ak by sa mi podarilo pokračovať s mojimi aktivitami - konferenciou Vízie pre 
Piešťany, komentovanou prehliadkou architekTÚRA, jednoducho viac hovoriť o 
architektúre a mestskom plánovaní. Určite chceme pokračovať aj s aktivitami o.z. 
Spoločne pre Piešťany na Lide a snažím sa aj písať. 
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